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Protokół 

z XXVI Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej  30 marca 2017r. 

 

Posiedzenie XXVI Sesji rozpoczął o godz. 15
30 

Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki 

Wojciech Berent wypowiadając słowa: „Otwieram XXVI Sesję Rady Gminy Sadlinki”. 

Przewodniczący przywitał P. Wójt, Kierownika Biura Powiatowego ARiMR w Kwidzynie 

Justynę Rydzińską,  Naczelnika Wydziału Prewencji KPP Kwidzyn Krzysztofa Małkiewicza, 

Dzielnicowego Tomasza Hermaszewskiego PP Sadlinki, Z-cę Komendanta Powiatowego PSP 

w Kwidzynie Jana Chodukiewicza,  Komendanta Gminnego OSP Sławomira Berenta, 

radnych, sołtysów. 

Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 14 radnych (nieobecni  Andrzej Leśkiewicz,)     

w związku z czym Przewodniczący Rady Wojciech Berent stwierdził prawomocność obrad.  

(lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

W. Berent – Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki odczytał  porządek posiedzenia. 

Radni wyrazili zgodę i jednogłośnie przyjęli porządek posiedzenia. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Kierownika Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa               

w Kwidzynie. 

3. Wystąpienie Komendanta Powiatowego Policji w Kwidzynie. 

4. Sprawozdanie z działalności jednostek ochrony przeciwpożarowej za 2016r. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, na okres od 

dnia 1 września 2017r. do dnia 31 sierpnia 2019r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

położonej w miejscowości Nebrowo Wielkie stanowiącej własność Gminy Sadlinki. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf obejmujących ceny i stawki opłat za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dopłaty do taryfy za zbiorowe odprowadzenie 

ścieków. 

11. Przyjęcie protokołu z obrad XXV Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski. 
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14. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

Ad. 2.  

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – w 2016r.  – 2053 płatności bezpośrednie na dzień 

dzisiejszy, 1527 wydanych decyzji do końca listopada, 99% wypłaconych zaliczek. Na 2017r. 

mało jest złożonych wniosków, termin jest do końca maja b.r., do dnia dzisiejszego wpłynęło 

118 wniosków. Dużo osób nie dostało jeszcze decyzji, głównie z gm. Sadlinki 300 spraw. Nie 

wolno wydać decyzji, jeżeli nie ma raportów z kontroli. Premie dla młodych rolników można 

składać. Młody rolnik przeszedł do Gdyni. W listopadzie 2016r. można było pozyskać 

wnioski. W 2017r. zalecenia z centrali są takie aby składać wnioski w postaci elektronicznej. 

Centrala takich wniosków chciałaby mieć 75%. Dużo spraw realizowanych jest na bieżąco. 

J. Piskor – radny – mówi się o elektronicznym składaniu wniosków a dzisiaj jest 30 marzec 

a ja nie dostałem decyzji. Kontrole miałem i nic. Ile stanowi tych nie wypłaconych dopłat, 

jaka to jest kwota? 

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – nie znamy kwoty, ponieważ nie wystawiono 

wszystkich  decyzji. 

J. Piskor – radny – kiedy możemy się spodziewać? 

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – do końca czerwca b.r. Ja nie decyduję u kogo będzie 

kontrola. Rolnik nie musi być powiadamiany, tak stanowią przepisy prawa. Pan może się 

odwołać. 

J. Piskor – radny – ja się odwołałem oczywiście. Mnie się wydaje, że już minął termin, 

powinienem otrzymać odpowiedź. 

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – Gdynia ma 60 dni. W gminie Sadlinki kontrolowane 

było 300 spraw. 

J. Gutmański – radny – nawiązując do wypowiedzi  p. Piskora – trochę racji w tym jest, że 

rolnicy mają obawy ze składaniem wniosków,  do dzisiaj nie ma dokumentów. W związku      

z tym jakie decyzje, termin jest do 15 maja br. 

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – 60 dni, jeżeli się pan odwoła i odwołanie idzie do 

Gdyni ale raporty mamy. Jeżeli ktoś nie dostał decyzji, to proszę do nas przyjść. Decyzje 

staramy się wydawać jak najszybciej. 
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J. Gutmański – radny – często rolnicy skarżą się, że jacyś ludzie chodzą na terenie 

gospodarstwa i nie legitymują się. Nie wiadomo kto jest skąd. Bardzo bym prosił aby takie 

rzeczy były zgłaszane. 

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – ja to przekażę, o tych kontrolach to nawet ja nie wiem. 

M. Majsak – radna – w moim gospodarstwie próbowałem poprosić, żeby ten pan 

kontrolujący się wylegitymował, to zwrócił mi uwagę, czy ja  jestem u siebie. 

G. Kopecki – radny – w jakim terminie będą płatności zalesień, ja dwa lata z rzędu płaciłem 

karę, raz, że za dużo podałem, raz, że za mało. Dla mnie to jest rzecz dziwna.  

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – ja wiem, że jest to problem, jeżeli pan wykazuje, że jest 

inaczej niż my mamy w systemie będą wyciągane konsekwencje. Jeszcze płatności 

zalesieniowych nie obsługujemy. 

J. Piskor – radny – u mnie się przyczepili, że rowy nie mają dwóch metrów, że to wpisałem 

jako cały areał. 

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – wg naszych przepisów rowów nie możemy wliczyć. 

Jedynie może pan się odwołać.  

J. Piskor – radny – raport wykazuje inaczej. 

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – pracuję ponad rok i proszę mi wierzyć, że te kontrole 

są potrzebne. Nie wszyscy rolnicy są idealni i uczciwi. 

J. Piskor – radny – są szkody łowieckie, dziki poryją łąki, kukurydzę i na kontroli nie 

wygląda to dobrze. 

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – koła ani nam nie podlegają ani z nami nie 

współpracują, to już inne przepisy regulują te odwołania.  

J. Gutmański – radny – mówi się o połączeniu agencji, czy to będzie przekształcenie, czy     

w Kwidzynie oddział będzie zlikwidowany? 

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – my zostajemy pod inną nazwą, część obowiązków 

otrzymamy z Agencji Rynku Rolnego,  będziemy mieli więcej pracy ale nie wiem, czy więcej 

pracowników. 
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A. Chojnacka – Oliwa – sołtys – mam taką uwagę, 15 maja dla rolników z naszej okolicy,  

to jest zbyt wczesny termin na składanie wniosków. Ja bym proponowała aby chociaż do      

30 maja był czas na składanie wniosków. Uproszczenia wniosków, dobrze by było aby można 

je łatwiej wypełniać. 

J. Rydzińska – kierownik ARiMR – czekamy na efekty prac, są rozpatrywane treści 

wniosków, e-wniosek ma być łatwiejszy. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował p. kierownik za wyjaśnienie w sposób 

zwięzły wszelkich spraw. 

Ad. 3.  

K. Małkiewicz – podziękował za zaproszenie i przekazał, że niestety  Komendant Powiatowy 

Policji w Kwidzynie ani Kierownik Posterunku Policji w Sadlinkach nie mogli uczestniczyć               

w obradach XXVI Sesji Rady Gminy Sadlinki.  Poinformował, że w 2016r. było 267 

interwencji policji na terenie gminy Sadlinki, przestępstw – 64, kradzieży – 21, uszkodzeń 

mienia  - 2. Zatrzymano również 2 osoby rozprowadzające marihuanę. Za kłusownictwo - 2,       

za jazdę pod wpływem alkoholu – 10, oszustwa internetowe – 2, znęcanie się – 2, zdarzenia 

na tle seksualnym – 3. Policja współpracowała i w dalszym ciągu chce współpracować ze 

strażą leśną. Obsługę kadrową zwiększono o jednego pracownika w Posterunku Policji           

w Sadlinkach. Podziękował P. Wójt za współpracę, za dofinansowanie do samochodu dla 

policji w Sadlinkach oraz za zakup sprzętu komputerowego. Poinformował, że ruszyła 

krajowa mapa zagrożeń. Wystarczy wpisać adres komendy, wejść w link i można wpisać 

anonimowe zgłoszenia np. wypalanie traw. Wiadomo, że w sytuacji zagrażającej życie, to 

numer 112. 

M. Tadejewski – radny – pojawiło się na stronie internetowej, że we wsi Nebrowo jest hotel 

4-ro gwiazdkowy ul. Nadwiślańska 21, mamy park wodny. Każdy może wejść na stronę          

i zobaczyć. 

K. Małkiewicz – to nie jest do mnie pytanie, w internecie jest dużo informacji, jeżeli 

dostaniemy doniesienie, że to nieprawda, interweniujemy. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – przedstawiał pan, że zwiększyło się zatrudnienie         

w komisariacie w Sadlinkach, to widać, czujemy się bardziej bezpieczni. Czy te wakaty 

można zlikwidować? 
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K. Małkiewicz – obsada jest pełna, tylko nie jest dysponowany jeden policjant. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – jak sprawuje się samochód służbowy? 

K. Małkiewicz – z tego co wiem,  bardzo fajnie. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował za przybycie i wyczerpujące 

wypowiedzi. 

Ad. 4.  

J. Chodukiewicz – Z-ca Komendanta Powiatowego PSP – podziękował za zaproszenie 

oraz P. Wójt za rozbudowę OSP i za doposażenie jednostek. Następnie przedstawił 

prezentację (w załączniku). 

J. Piskor –radny – czy komendant wojewódzki zamknie ten zakład (p. Lepkowskiego)           

z uwagi na brak dokumentów na jego prowadzenie? 

J. Chodukiewicz – to wszystko jest w toku, jeśli właściciel zakładu przedłoży odpowiednie 

dokumenty,  to będzie prowadził dalej działalność. 

J. Piskor – radny – najbardziej pokrzywdzony jest strażak, który jest na emeryturze, 

mieszkający nieopodal. 

J. Chodukiewicz – musimy się stosować do przepisów prawnych. 

J. Gutmański – radny – czy zostały zgłoszone do Państwowej Straży Pożarnej wnioski 

mieszkańców dotyczące pomiaru stężenia? 

J. Chodukiewicz – do nas oficjalnie nie wpłynęły. 

E. Krajewska – Wójt – jest prowadzone postępowanie prokuratorskie po tym zdarzeniu ale 

gros mieszkańców złożyło swój wniosek do prokuratury. Jadę w poniedziałek do Gdańska do 

Państwowej Straży Pożarnej, do komendanta. Kryteria są rygorystyczne. Pan Lepkowski ma 

czas do 30 kwietnia. 

M. Zdankiewicz – radny – część dokumentów miało być złożone do dnia jutrzejszego, czy 

Państwowa  Straż Pożarna w Kwidzynie jest zobligowana do kontroli tego zakładu? 

J. Chodukiewicz – jeżeli to będzie zakład dużego ryzyka, to będziemy zobligowani do 

przeprowadzenia raz w roku kontroli. 



6 
 

M. Zdankiewicz – radny – my nic nie możemy zrobić, jeżeli taki duży zakład nie może nic 

zrobić. Jesteśmy z tym panem umówieni na 7 kwietnia 2017r. 

J. Chodukiewicz – sprawa cały czas  jest w toku. W chwili obecnej trudno jest coś 

jednoznacznie powiedzieć. 

J. Chodukiewicz – omówił dalszą część prezentacji. 

J. Gutmański – radny – czy Państwowa Straż Pożarna mogłaby usuwać owady, szerszenie, 

osy? 

J. Chodukiewicz – taka możliwość interwencji jest przy obiektach użyteczności publicznej, 

szkołach, przedszkolach. Dla osób prywatnych są wyspecjalizowane do tego firmy, my ze 

swej strony podajemy kilka firm do wyboru. To odbywa się odpłatnie. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – to są wytyczne komendanta głównego, które muszą 

być przestrzegane. 

J. Gutmański – radny – jakiś mieszkaniec zgłasza, że jest zagrożenie. 

J. Chodukiewicz – straż tego nie usuwa, jedynie obsługuje szkoły, przedszkola. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował za przedstawienie prezentacji                    

i wyczerpujące odpowiedzi. Poprosił Komendanta Gminnego o doprecyzowanie wypowiedzi. 

S. Berent – Komendant Gminny OSP –  gmina zapłaciła ekwiwalent dla członków OSP za 

udział w działaniach i szkoleniach pożarniczych w 2016r. kwotę 32.997,98zł. Jednostki  

Ochotniczych Straży Pożarnych gminy Sadlinki poddawane są okresowej kontroli i inspekcji 

gotowości bojowej prowadzonej przez zespół inspekcyjny Komendy Powiatowej Straży 

Pożarnej w Kwidzynie. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował za wyczerpujące wypowiedzi. 

Ad. 5. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – na płytówce między Olszanicą a Kaniczkami jest taki 

wybój przed kanałem Olszańskim. Proszę o interwencję, to stanowi zagrożenie. 

Ad. 6.  

E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawy realizowane między sesjami. 
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Ad. 7.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, na okres od dnia 1 września 2017r. do               

31 sierpnia 2019r. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny -  odczytał uchwałę Nr XXVI/161/2017 w sprawie dostosowania sieci 

szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – 

Prawo oświatowe, na okres od dnia 1 września 2017r. do dnia 31sierpnia 2019r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku      

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 8.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXVI/162/2017 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Nebrowo Wielkie stanowiącej 

własność Gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku      

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXVI/163/2017 w sprawie zatwierdzenia taryf 

obejmujących ceny i stawki opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzenie ścieków. 
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Głosowało 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących           

w posiedzeniu, jeden radny wstrzymał się od głosu (Piskor Jan) w związku   z czym uchwała 

została podjęta. 

Ad. 10.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – ta uchwała jest pokłosiem poprzednio przyjętej 

uchwały dotyczącej odprowadzania ścieków dot. kwoty 1,60zł podwyżki. Moja propozycja      

i kilku radnych jest taka, żeby 0,60zł jeszcze przez rok gmina dopłacała. W moim 

przekonaniu 1,60zł, to jest wysoka podwyżka i zachęcam państwa do podjęcia tej uchwały. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXVI/164/2017 w sprawie przyznania dopłaty     

do taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

Głosowało 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 7 radnych uczestniczących 

posiedzeniu, 7 radnych było przeciwnych podjęcia w/w uchwały, w związku z czym uchwała 

nie została podjęta. 

Ad. 11. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XXV Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 14 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 12.  

E. Krajewska – Wójt –  oczywiście została przyjęta uwaga i postaramy się poprawić. 

Ad. 13.  

B. Formela – Sekretarz Gminy – odczytała opinię sporządzoną przez Panią adwokat Natalię 

Hajdamowicz – Rydel – dotyczącą pojawiających się wątpliwości: Czy Rada Gminy może 

wprowadzić zmiany w porządku obrad sesji Rady Gminy poprzez wprowadzenie do porządku 

obrad głosowania nad uchwałą, której projekt nie został przedłożony radnym na posiedzeniu 

komisji? (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

Wnioski: Treść art. 20 ust. 1 a ustawy o samorządzie gminnym zezwala na zgłoszenie 

projektów uchwał na sesji rady gminy i podjęcie określonej uchwały na sesji rady gminy.  

Ustawodawca wprowadzając możliwość zmiany porządku obrad już w trakcie sesji 

obwarował ją jedynie wymogiem bezwzględnej większości głosów ustawowego składu rady. 
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W. Berent – Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo za tą opinię, szkoda, że p. Sekretarz  

nie przedstawiła mi tej opinii troszeczkę szybciej.  Nie zgadzam się z tą opinią, ja mam opinię 

zupełnie inną. Tryb wprowadzania odrębnych uchwał określa statut i tego się trzymajmy. 

Jeśli nie będzie potrzeby w kwietniu, to sesja odbędzie się w trzeci czwartek maja. 

Na następną sesję zaprosimy Dyrektorkę Przedszkola Publicznego w Sadlinkach. 

E. Krajewska – Wójt – jeżeli chodzi o sesję majową, to mam propozycję aby sesję 

absolutoryjną zrobić w maju, nie w czerwcu. Pani skarbnik zależy bardzo na tym aby wziąć 

urlop w czerwcu,  ograniczmy zaproszenie gości. 

G. Podgórska – Skarbnik Gminy – ja mam prośbę, żeby była w czwarty czwartek maja, 

ponieważ nie zdążę wprowadzić zmian. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – jeżeli RIO przyśle odpowiedź. 

E. Krajewska – Wójt – oczywiście, jeżeli nie byłoby opinii RIO, to przecież nie będziemy 

mogli robić sesji absolutoryjnej. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – ustalamy wstępnie - kolejna sesja planowana jest na     

25 maja 2017r. – czwartek. 

J. Gutmański – radny – na terenie gminy pracuje wyrównywarka, sołtysi, zgłaszajcie do 

Mietka Szczerby, dotyczy to tylko dróg gminnych. 

M. Tumiłowicz – radny – czy ta równiarka – tylko z funduszy sołeckich czy gminnych? 

E. Krajewska – Wójt – wyrównywarka tylko z gminnych funduszy. 

Ad. 14.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – złożył wszystkim życzenia wesołych, spokojnych, 

słonecznych Świąt Wielkanocnych i o godz. 17
45

 zakończył obrady XXVI Sesji Rady Gminy 

Sadlinki. 

Protokółowała: 

Brygida Formela 
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